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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  9 december 2019  
   

Tid Klockan 16:00 – 22.00, med ajournering 18.00-
18.50  

 

   
Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  

   
Beslutande Se bifogade uppropslistor  

   
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Hampus Holmgren (M), Johan Alexandersson (C) (kom 16.20, gick 20.10), Chris 
Smith (L), Pia Berkman (KD), Jolanta Szutkiewicz (DP), Marcus Jillehed (DP) 
(kom 16.50), Robert Andersson (HP), Charlotte Björkman (HP) (kom 16.40), 
Sara Holmgren (S), Anders Ferbe (S), Marzieh Amiri (S) (kom 16.30), Tomas 
Henriksson (S), Zaire Kanat Yildirim (MP), Annika Boström (SD), Runar 
Finnman (SD), Malena Karanovic (SD)                

 
Utses att justera Eva Carlsson-Paulsen (M) och Anders Abel (MP) 

   
Justeringens tid Måndag 16 december 2019 Paragrafer  1-33  

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson  
 Ordförande 

 

 

 Eva Carlsson-Paulsen  Anders Abel  
 Justerare 

 

Justerare 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter:  
 
- Revidering av taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens offentliga kontroll och 
annan offentlig verksamhet enligt livsmedels- och foderlagstiftningen – HKF 4230 
- Revidering av riktlinjer för behandling av personuppgifter – HKF 1500)  
- Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun – HKF 
9190 
-Reglemente för kommunstyrelsen – HKF 9200 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 9 december 2019 

Protokollet har justerats den  16 december 2019 

Anslaget sattes upp den 17 december 2019  

Anslaget tas ner den 8 januari 2020  

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  7 januari 2020 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  3 (57) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 

Uppropslista 2019-12-09 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V) Samtliga Aysegül Balci (V) 

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M) §1-22 (kom 20.05)  Erik Uddén (M)  

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP) Samtliga  Åke Wickberg (MP) 

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) Samtliga  Marie Fors (S)  

15. Erik Ottoson (M)   

16. Dennis Åström Ullström (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Michaela Lööf (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M) §13-33 (gick 19.15) Claes-Johan Bonde (M) (kom 
16.30)  

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M) §1-6 (kom 17.20) Linda von Fircks (M)  

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  4 (57) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
Uppropslista 2019-12-09 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S) §22-33 (gick 20.05) Göran Hallberg (S)  

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Johanna Bergman (M) Samtliga Diana Molinsky (M)  

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M) §1-3 (kom 16.35) Cecilia Sundberg (M)  

48. John Clewett (SD) .   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V) §1-6 (kom 17.10) Ulla Olsson Engström (V) 

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Cem Delen (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD)   

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  5 (57) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 1   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    

 
 
 

Anmälan av ny ersättare i kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Ordföranden anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll: 
 

• Jolanta Szutkiewicz (DP) är ny ersättare i fullmäktige efter Emil Holmlund 
(DP), för tiden till och med den 14 oktober 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade frågorna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande frågor lämnats in till kommunfullmäktige: 

 
• Fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 

Dronjak (M) om antalet kameror i kommunens nya riktlinjer för 
kamerabevakning, se bilaga 2.1 till detta protokoll. 
 

• Fråga ställd av Yossi Sigal (S) till gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens 
ordförande Christina Eklund (M) om behovet av kartläggning av hemlöshet i 
Huddinge kommun, se bilaga 2.2 till detta protokoll. 
 

• Fråga ställd av Anders Abel (MP) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak om vegetariska dagar i kommunens verksamheter, se bilaga 2.3 till 
detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Frågorna anses besvarade. 

 
Sammanfattning 
 
Svar på fråga ställd av Rasmus Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om antalet kameror i kommunens nya riktlinjer för 
kamerabevakning, se bilaga 2.1 till detta protokoll. 
 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, anför som svar på frågan 
följande: 
 
”Herr ordförande, 
  
Tack för frågan Rasmus. Jag tycker att den är relevant och jag konstaterar att våra 
partier ligger relativt nära varandra i synen på trygghetskameror som vi båda anser är 
ett viktigt verktyg i arbetet för att förebygga och motverka brottslighet. 
  
De nya riktlinjerna för kamerabevakning som är på väg fram skapar ordningen och en 
fast struktur kring användandet där integritetsprövningar ska göras i varje fall. 
Samtidigt öppnar de nya riktlinjerna upp för att använda fler trygghetskameror på 
brottsutsatta platser. Det tycker jag är viktigt och bra. 
  
Klart är att kamerabevakning kostar pengar. Jag menar att det är väl investerade 
medel där det finns en ekonomisk uppsida i att brott aldrig genomförs. 
Grundprincipen är att KS står för kostnaden första året och att respektive verksamhet 
står för finansieringen efter det. Initiativ till kamerabevakning från kommunens bolag 
finansieras av dem själva. HUSF äger i det närmaste samtliga verksamhetslokaler 
som kommunen bedriver verksamhet och Huge äger merparten av våra lokala 
centrum och bedömningen är att merparten av önskade kameror och därmed 
kostnaderna kommer till dem. 
  
Det är riktigt att det finns flera ansökningar, bland annat 17 kameror i Grantorp, inne 
hos datainspektionen. Hur många som kommer att beviljas under nästa år vet vi inte 
och vi vet inte hur kostnadsfördelningen blir inom koncernen. Siffran 104 har 
används som ett räkneexempel och det finns för närvarande 500 tkr avsatta centralt  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 3   
    
    
 

 
för detta ändamål. Skulle behovet vara större så är jag beredd att diskutera 
finansieringen vidare. 
  
Jag vill understryka att det här är ett nytt sätt att arbeta och även om riktlinjerna är bra 
så har vi inte alla svar om genomförandet.” 
 
Efter det att Daniel Dronjak (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Rasmus Lenefors 
(S) och Daniel Dronjak (M). 
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet. 
  
 
Svar på fråga ställd av Yossi Sigal (S) till gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämndens ordförande Christina Eklund (M) om behovet av 
kartläggning av hemlöshet i Huddinge kommun, se bilaga 2.2 till detta protokoll. 
 
Christina Eklund (M), gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande, anför 
som svar på frågan följande: 
 
”Ordförande, ledamöter, Yossi. 
 
Utifrån beskrivningen här så ställer du en fråga: Har Huddinge för avsikt att starta ett 
eget arbete med att kartlägga hemlösheten? På det svarar jag då nej. Socialstyrelsen 
genomförde en undersökning 2017, det är två år sedan alltså. Det är ju så att 
definitionen av hemlöshet bygger på fyra principer. Principerna för indelning av 
målgruppen har inte förändrats på något sätt. Så det har vi inte för avsikt att göra." 
 
Efter det att Christina Eklund (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Yossi Sigal (S) 
och Christina Eklund (M). 
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet. 
 
 
Svar på fråga ställd av Anders Abel (MP) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak om vegetariska dagar i kommunens verksamheter, se bilaga 2.3 
till detta protokoll. 
 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, anför som svar på frågan 
följande: 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 3   
    
    
 

 
"Herr ordförande, 
 
Anders Abel har ställt en fråga till mig om jag tycker att vi ska följa Skapaskolans 
exempel och i huvudsak endast servera vegetarisk mat i våra verksamheter. Jag tolkar 
det som att Anders inte bara avser skolor och förskolor utan alla verksamheter såsom 
äldreboenden och gruppboenden. 
 
Mitt svar är kort och gott nej. Jag anser inte att vi politiker ska detaljstyra våra 
verksamheter på det sättet. Beslut om vad en skola ska servera för mat ska fattas just 
av den enskilda skolans rektor och personal. 
 
Därtill är jag en varm anhängare av valfrihet och självbestämmande. Det är rimligt att 
det går att välja så väl ett vegetariskt alternativ som ett alternativ som innehåller kött i 
alla verksamheter. Det gäller i synnerhet vuxna människor som t ex bor på ett 
äldreboende eller gruppboende. Det är rimligt att de får bestämma vilken typ av mat 
de vill äta. 
 
Avslutningsvis vill jag understryka att den kompetens och den kreativitet som 
Skapaskolan visat i den här frågan är viktig. Det tror jag är en lika viktig förklaring 
till deras framgång som vilka ingredienser de har eller inte har i sina måltider.” 
 
Efter det att Daniel Dronjak (M) gett sitt svar på frågan, yttrar sig Anders Abel (MP) 
och Daniel Dronjak (M). 
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 4   
    
Diarienummer KS-2019/2770.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Niklas Bougt (V) till vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Karl Henriksson (KD) om rätt 
till heltid inom särskilt boende  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Niklas Bougts (V) interpellation om rätt till heltid inom särskilt boende 
hänvisar Karl Henriksson (KD) till sitt utdelade skriftliga svar, se bilaga 4.1 till detta 
protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Karl Henriksson (KD) besvarat interpellationen yttrar sig Niklas Bougt 
(V), Claes Thim (S) och Karl Henriksson (KD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 5   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen får ställas. 

 
Sammanfattning 
Följande interpellation har lämnats in till kommunstyrelsens förvaltning senast tio 
arbetsdagar före dagens fullmäktigesammanträde: 
 

• Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om att stänga Trångsunds 
bibliotek. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/2937.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och 
Rasmus Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om att stänga Trångsunds bibliotek  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, överlämnar till Bo Källström 
(L), kultur- och fritidsnämndens ordförande, att besvara interpellationen. 
  
Bo Källström (L), kultur- och fritidsnämndens ordförande, besvarar Sara Heelge 
Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) interpellation om att stänga Trångsunds 
bibliotek, se bilaga 6.1 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig även Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus 
Lenefors (S), Eeva Laine (S), Olov Hamilton (V), Tomas Selin (C), Anders Abel 
(MP), Bo Källström (L), Sonia Benavente (V), Tomas Selin (C), Cem Delen (L) och 
Niklas Bougt (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 7   
    
    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde med kommunfullmäktige föreligger ingen information från 
kommunrevisionen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/2261.184    
 

 
 

Revidering av taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens 
offentliga kontroll och annan offentlig verksamhet enligt 
livsmedels- och foderlagstiftningen – HKF 4230   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens offentliga kontroll och annan offentlig 
verksamhet enligt livsmedels- och foderlagstiftningen – HKF 4230 – ska ha den 
ändrade lydelse som framgår av bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019. 

2. Timavgift för nämndens offentliga kontroll och annan offentlig verksamhet enligt 
livsmedels- och foderlagstiftningen genom tillämpning av prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV) ska indexjusteras och den nya timavgiften ska vara 1 536 kronor 
(1 496 * 1,027 = 1 536) efter indexuppräkningen. 

3. Bygglovs- och tillsynsnämnden bemyndigas att från och med år 2020 besluta om 
att för varje år justera avgifter i taxa – HKF 4230 – inklusive timavgift, i enlighet 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som tillhandahålls av Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL). 

4. Den enligt punkten 1 beslutade taxan – HKF 4230 – ska gälla från och med den 14 
december 2019. 

 
Sammanfattning 
Den 17 december 2018, § 30, beslutade kommunfullmäktige om en ny taxa för 
bygglovs- och tillsynsnämndens kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen – 
HKF 4230. Bygglovs- och tillsynsnämnden ansvarar enligt taxan för Huddinge 
kommuns prövning och tillsyn enligt livsmedels- och foderlagstiftningen. Taxan har 
löpande reviderats och nämnden har inför år 2019 justerat timavgifterna i enlighet 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 
  
Miljö- och bygglovsförvaltningen har föreslagit förändringar i taxan. De nu 
föreslagna förändringarna har karaktären av en löpande anpassning till lagstiftning 
och den befintliga principen för taxesättningen är att varje verksamhet ska betala 
tillsynsavgifter som motsvarar den faktiska tidsåtgången. En grundregel är därför att 
verksamhetsutövarna över tid ska få kontroll som motsvarar de fasta avgifterna. 
  
Full avgiftsfinansiering av tillsynen är en grundläggande princip enligt livsmedels- 
och foderlagstiftningen. Utgångspunkten är att avgifterna ska täcka en myndighets  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/2261.184    
 

 
kostnader för framförallt kontroll- och tillsynsverksamhet samt prövning enligt 
lagstiftningen. 
  
Bygglovs- och tillsynsnämnden har den 16 oktober 2019, § 6, beslutat föreslå 
fullmäktige att fastställa nämndens förslag till reviderad taxa för bygglovs- och 
tillsynsnämndens kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen – HKF 4230 – i 
enlighet med bilaga 3 och 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 23 oktober 2019. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner bygglovs- 
och tillsynsnämndens förslag till reviderad taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens 
kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen – HKF 4230 – dock med vissa 
ändringar som kommunstyrelsens förvaltning förordar såsom ändringar i förhållande 
till bygglovs- och tillsynsnämndens förslag. 
  
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna ändringar, i förhållande till bygglovs- och 
tillsynsnämndens förslag, framgår av bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L), som yrkar att ärendet bordläggs för att 
behandlas senare under dagens sammanträde. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer frågan till fullmäktige om bordläggningsyrkandet kan godkännas, 
och finner härvid att så är fallet. 
  
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
HKF 4230 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2019/2115.914    
 

 
 

Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2020 i Huddinge 
kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 
2020 ges dels som ett grundstöd om 163 098 kronor per parti och dels med ett belopp 
om 65 359 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

2. För mottagaren av partistödet gäller de regler för kommunalt partistöd i Huddinge 
kommun, om vilka kommunfullmäktige beslöt den 17 december 2018, § 17. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fastställde den 17 december 2018 § 17 regler för kommunalt 
partistöd i Huddinge kommun för perioden 2019 – 2022. Av dessa framgår bland 
annat att de partier som får stöd ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och 
att redovisningen ska ske per kalenderår och vara inlämnad till kommunen senast den 
30 juni året efter det att stödet lämnats. 
  
Av reglerna för kommunalt partistöd i Huddinge kommun för perioden 2019 – 2022 
framgår även att partistödet till de politiska partier som är representerade i 
fullmäktige utgår (med 2019 som basår) dels som ett årligt grundstöd om 157 238 
kronor per parti, dels som ett årligt mandatstöd om 63 975 kronor per mandat i 
kommunfullmäktige. För varje år därefter ska grundstödet och mandatstödet justeras 
så att de följer den procentuella ändringen av inkomstbasbeloppet från basåret fram 
till det aktuella året. 
  
Fullmäktige måste dock fatta årliga beslut om utbetalning av partistöd. Mot bakgrund 
av detta föreslås partistödet för 2020 vara ett grundstöd om 163 098 kronor per parti 
och ett mandatstöd om 65 359 kronor per mandat. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD) och Daniel Dronjak (M). 
  
Mats Arkhem (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
Sverigedemokraternas förslag till beslut i ärendet, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall Daniel Dronjaks (M) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjaks (M) yrkande. Fullmäktige 
beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
  
Votering begärs. 
  
Ordförande föreslår följande voteringspropositionsordning, vilken fullmäktige 
godkänner: 
JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Mats Arkhems (SD) yrkande. 
  
Vid verkställt upprop röstar följande ledamöter för Ja-propositionen: 
Marie Fors (S), Åke Wickberg (MP), Sara Heelge-Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), 
Rasmus Lenefors (S), Christina Eklund (M), Malin Danielsson (L), Eeva Laine (S), 
Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Erik Ottoson (M), Dennis Åström 
Ullström (KD), Niklas Bougt (V), Michaela Lööf (S), Eva Carlsson-Paulsén (M), 
Lars Björkman (HP), Love Bergström (M), Bo Källström (L), Shewen Nysmed (S), 
Karin Adolfsson (C), Carina Sundström (MP), Sonia Benavente (V), Aza 
Cheragwandi (S), Leif Dyrvall (DP), Peter Höög (M), Jennifer Lind (M), Claes Thim 
(S), Karl Henriksson (KD), Sofia Knutz (L), Olov Hamilton (V), Anneli Sjöberg (S), 
Caroline Örtholm (M), Henrik Juhlin (C), Yossi Sigal (S), Anders Abel (MP), Kennet 
Bergh (M), Kamile Ünver (S), Patrik Willingstam (DP), Britt Björneke (V), Mats 
Österholm (M), Erling Karlsson (S), Lisbeth Krogh (HP), Cem Delen (L), Björn 
Karlsson (M), Margareta Vikgren (S), Nicolas Holst (M), Fredrik Fjällström (S), 
Tomas Selin (C), Linda Von Fircks (M), Aysegül Balci (V), Erik Uddén (M), Pran 
Malthotra (S), Ann-Marie Högberg (S) och Diana Molinsky (M). 
  
Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: 
Arnold Boström (SD), Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD), Ann Clewett (SD), 
Sven Pernils (SD), John Clewett (SD) och Gerhard Miksche (SD). 
  
Med 54 röster för Ja-propositionen och 7 röster för Nej-propositionen finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande, se bilaga 
9.1 till detta protokoll. 
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Beslutet delges 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 
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Redovisning av väckta och obesvarade motioner och 
medborgarförslag i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
oktober 2019  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Redovisning av obesvarade motioner och medborgarförslag i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 31 oktober 2019, i enlighet med bilagorna 1 och 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2019, 
godkänns. 

2. Motionen ”Reducering av kommunalt partistöd för 2019 i Huddinge kommun”, 
väckt av Arnold Boström (SD) och Martin Nigals (SD), enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2019, 
avskrivs. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska två gånger om året redovisa de inkomna motioner och 
medborgarförslag som inte har besvarats. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat bifogade förteckningar över i 
kommunfullmäktige väckta och obesvarade motioner och medborgarförslag per den 
31 oktober 2019, där en motion föreslås avskrivas. 
  
Fullmäktige beslutade den 23 maj 2018 § 16 om att system för e-förslag, 
Huddingeförslag, från och med den 1 maj 2018 ersätter medborgarförslagen. 
Huddingeförslagen ska enligt riktlinjerna följas upp med en separat rapport en gång 
per år. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V), Sonia Benavente (V), Anders Abel (MP) och 
Daniel Dronjak (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Sonia Benavente (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 10.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionärerna 
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Redovisning av uppdrag i kommunfullmäktige per den 31 
oktober 2019  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Redovisning av uppdrag i kommunfullmäktige per den 31 oktober 2019, enligt 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 november 
2019, godkänns. 

2. Från och med den 1 januari 2020 ska redovisningen av uppdrag i 
kommunfullmäktige ske i kommunens delårsrapport. 

3. Uppdrag som har getts inom lokalförsörjning och samhällsbyggnad följs upp 
separat inom Plan för samhällsbyggnadsprojekt och lokalförsörjning. 

 
Sammanfattning 
De uppdrag som kommunfullmäktige givit nämnderna vid sidan av 
verksamhetsplaneringen redovisas i kommunfullmäktige per den 30 april och per den 
31 oktober varje år. Redovisning av uppdrag som har getts inom lokal- och 
samhällsbyggnadsärenden följs upp inom Plan för samhällsbyggnadsprojekt och 
lokalförsörjning. 
  
Från och med den 1 januari 2020 föreslås redovisningen av uppdrag som ges av 
kommunfullmäktige utanför Mål och budget ske i kommunens delårsrapport. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat bifogad förteckning över uppdragens 
status per den 31 oktober 2019. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård i Stockholms län, bilaga 1 till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 
23 oktober, antas. 

 
Sammanfattning 
Storsthlms styrelse rekommenderar kommunerna att anta Regional överenskommelse 
om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län. 
Överenskommelsen föreslås börja gälla 1 januari 2020. 
  
Bakgrunden till överenskommelsen är ny lagstiftning rörande samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Syftet med den nya lagen är att främja en 
god vård och en socialtjänst av god kvalitet för enskilda som efter utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård behöver insatser från bl.a. socialtjänsten och den 
kommunalt finansierade hälso- och sjukvården. Lagen medger lokal anpassning och 
förhandlingen om överenskommelsen har framförallt avsett val av betalningsmodell 
och antalet fristdagar fram tills att kommunens betalningsansvar inträder. 
Bedömningen är att länets kommuners sammantagna kostnader skulle var betydligt 
högre om den betalningsmodell som föreslås i lagen tillämpas. 
  
Överenskommelsen har gått på remiss till socialnämnden och vård- och 
omsorgsnämnden. Båda nämnderna anser att den regionala överenskommelsen om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård bör antas då den är en 
viktig del av regleringen av samverkan mellan kommunerna och Region Stockholm 
och bedöms bidra till att effektivisera utskrivningsprocessen från slutenvården. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning delar ovanstående nämnders bedömning och föreslår 
kommunstyrelsen att anta den regionala överenskommelsen om samverkan vid 
utskrivning. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), Anneli Sjöberg (S), Niklas Bougt (V) och 
Anders Abel (MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Anneli Sjöberg (S), Niklas Bougt (V) och Anders Abel (MP) anmäler gemensam 
protokollsanteckning, se bilaga 12.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Storsthml 
Remissinstanserna 
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Riktlinje för krisberedskap i Huddinge kommun 2020-2023  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Riktlinjer för krisberedskap i Huddinge kommun 2020-2023, enligt bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019, antas. 

2. Plan vid extraordinära händelser, som antogs av kommunfullmäktige den 11 
september 2017 (§ 15), upphävs. 

 
Sammanfattning 
Kommunen ska enligt lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför 
och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap, för varje ny 
mandatperiod fastställa en plan för hur den ska hantera extraordinära händelser. 
  
I Överenskommelse om kommunernas krisberedskap som slutits mellan Myndigheten 
för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och Landsting 
(SKL) preciseras kravet: kommunen ska ta fram ett styrdokument som beskriver 
arbetet med krisberedskap, dess övergripande styrning och mål och planering. 
  
Riktlinjer för krisberedskap i Huddinge kommun 2020-2023 (bilaga 1) föreslås utgöra 
kommunens styrdokument och beskriver ansvar, styrning och organisation gällande 
krisberedskapsarbete i Huddinge kommun, vilka åtgärder som planeras att 
genomföras samt vilka ambitionsmål som ska uppnås. 
  
Riktlinjerna ersätter Plan vid extraordinära händelser (KS-2017/1644) som därför 
föreslås upphävas. Mandatet att anta en plan för hantering av extraordinära händelser, 
föreslås delegeras till kommundirektör då kraven på innehåll i en sådan plan inte är 
av principiell natur.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
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Diarienummer KS-2019/2506.443    
 

 
 

Överenskommelse om tidigareläggning av Spårväg syd  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Överenskommelse om tidigareläggning av Spårväg syd, i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 oktober 2019, 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har träffat ett avtal med staten genom Sverigeförhandlingen, 
Region Stockholm och fem andra kommuner i länet om utbyggnad av kollektivtrafik, 
bostadsbyggande och cykelåtgärder. Enligt avtalet finansieras en utbyggnad av 
Spårväg syd under perioden 2024 - 2033. Avtalet ger en möjlighet för kommunerna 
och Region Stockholm att komma överens om en tidigareläggning av 
medfinansiering och finansiering av kollektivtrafikobjekten för att möjliggöra en 
tidigare projektstart. 
  
Region Stockholm och kommunerna har förhandlat om principer för förskottering av 
Spårväg syd, tunnelbana Älvsjö-Fridhemsplan och Roslagsbanan till city och därefter 
har separata överenskommelser undertecknats. Befintligt avtal med staten gäller 
oförändrat och statens åtagande påverkas inte. 
  
Överenskommelsen mellan Region Stockholm, Stockholms stad och Huddinge 
kommun om förskottering av finansiering och medfinansiering av Spårväg syd 
innebär att parterna gemensamt finansierar de tre första åren av betalningsplanen 
enligt ramavtalet. Det möjliggör att projektet kan starta 2020 och att planeringen av 
projektet kan genomföras. Förskotteringen görs i syfte att möjliggöra även en tidigare 
trafikstart, men för det krävs ytterligare en överenskommelse om att förskottera 
medel även till projektets genomförande. 
  
Överenskommelsen innebär att samplanering mellan Spårväg syd och annan 
planering i kommunen underlättas och att förutsättningarna för bostadsbyggande och 
etablering av nya arbetsplatser i kommunen stärks. Förskotteringen innebär att 
inbetalningar och därmed relationen till skuldtaket påverkas. Totalkostnaden för 
spårvägen bedöms i nuläget påverkas endast i begränsad omfattning, eftersom 
uppräkning av belopp som betalas in och finansieringskostnaden har motsatt inverkan 
på projektkostnaden. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Daniel Dronjak (M), Britt Björneke (V), 
Malin Danielsson (L), Anders Abel (MP), Karl Henriksson (KD) och Leif Dyrvall 
(DP). 
  
Daniel Dronjak (M), Malin Danielsson (L) och Anders Abel (MP) yrkar att 
fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Daniel Dronjaks 
(M) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att 
så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Region Stockholm 
Stockholms stad 
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Revidering av riktlinjer för behandling av personuppgifter 
(HKF 1500)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förslag till reviderade Riktlinjer för behandling av personuppgifter (HKF 1500), 
enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019, 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Med anledning av införandet av Dataskyddsförordningen, GDPR, från och med den 
25 maj 2018 ersatte den tidigare personuppgiftslagen (1998:204) (PuL) behöver 
Huddinge kommuns nuvarande riktlinjer för personuppgiftsbehandling (HKF 1500) 
bytas ut för att svara mot den nya lagstiftningen. 
  
Det reviderade förslaget till riktlinjer syftar till att ge kommunens verksamheter ett 
stöd för hur behandlingen av personuppgifter ska kunna utföras och bedrivas 
effektivt, med god kvalitet och enligt tillämpliga lagstiftningar. 
  
Målet är att Huddinge kommun ska beakta och upprätthålla de registrerades integritet 
och rättigheter i allt arbete som bedrivs i kommunens verksamheter. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
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Revidering av arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun samt kommunstyrelsens 
reglemente  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun – HKF 
9190 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 november 2019. 

2. Reglemente för kommunstyrelsen – HKF 9200 – ska ha den ändrade lydelse som 
framgår av bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 
november 2019. 

 
Sammanfattning 
Nu gällande arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun 
- HKF 9190 - fick sin nuvarande utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 
30 september 2019, § 9.  
  
Mot bakgrund av ett behov av förtydligande av möjligheten att utse en personlig 
ersättare för kommunalråd- eller oppositionsråd i samband med sjukdom föreslås 
revideringar av Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge 
kommun och Reglemente för kommunstyrelsen. Revideringarna är i huvudsak 
redaktionella och syftar till att förtydliga vad som framgår av kommunallagen samt 
vem i kommunen som har rätt att besluta om vad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
HKF 9190 
HKF 9200 
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Diarienummer KS-2019/2408.112    
 

 
 

Revidering av reglemente för kommunstyrelsen HKF 9200  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Reglemente för kommunstyrelsen – HKF 9200 – ska ha den ändrade lydelse som 
framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 
oktober 2019. 

 
Sammanfattning 
Med anledning av att en ny kommunallag (2017:725) trätt ikraft under 2018, har 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) utarbetat ett nytt förslag till reglemente för 
kommunstyrelsen. 
  
Förslaget bygger på lagstiftningens innehåll den 1 juli 2018 och har tagits fram av 
jurister med stor erfarenhet av kommunalrätt vid avdelningen för juridik på SKL. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har mot bakgrund av SKL:s förslag utarbetat ett 
förslag till nytt reglemente för kommunstyrelsen – HKF 9200. SKL:s förslag till 
reglemente för kommunstyrelsen har härvid beaktats i sin helhet. 
  
Utöver detta förordar kommunstyrelsens förvaltning att ändringar görs i reglemente 
för kommunstyrelsen – HKF 9200. Ändringarna är markerade och framgår av 
jämförelsetabell i bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 23 oktober 2019. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunfullmäktige att godkänna 
förvaltningens förslag till ändrad lydelse av reglemente för kommunstyrelsen – HKF 
9200 – i enlighet med vad som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
HKF 9200 
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Fastställande av renhållningstaxa för år 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Förslag till ändringar i renhållningstaxan från och med 1 januari 2020 enligt bilaga 
5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 oktober 2019 
antas. 

2. Avgiften för tjänsten Sortera hemma bör på sikt inte överstiga avgiftsnivån för ett 
matavfallsabonnemang. 

 
Sammanfattning 
Kommunen är enligt 15 kap. miljöbalken ansvarig för att omhänderta hushållsavfall. 
Enligt 27 kap. 6 § miljöbalken får kommunen besluta om en taxa för beräkning av 
renhållningsavgiften. SRV Återvinning (SRV) ansvarar för att på Huddinge 
kommuns vägnar samla in och omhänderta hushållsavfall inom kommunen. Taxan 
erläggs till SRV och ska vara gemensam för ägarkommunerna. SRV har lämnat 
förslag på ny taxa för år 2020 och hemställt att ägarkommunernas respektive 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 
  
Sammanfattningsvis föreslås följande förändringar i taxan: 

• Generell indexuppräkning av avgifterna. 
• Ingen förändring av hämtningsavgiften för tjänsterna Sorterahemma samt 

Källsortering av matavfall för att öka utsorteringen av matavfall. 
• Höjning av grundavgiften för enbostadshus och för flerbostadshus på grund av 

ökade kostnader. 
• Ökat incitament för ägare av flerbostadshus att erbjuda möjlighet till 

grovavfallssortering. 
• Övergångstaxorna för fastland och för skärgård avslutas. 
• Matavfallssortering för boende i fritidshus med tillgång till 

gemensamhetsanläggning. 
  
SRV redovisar konsekvenserna av sitt förslag. Av denna redovisning framgår att 
konsekvenserna av de föreslagna ändringarna bedöms små. Kommunstyrelsens 
förvaltning har inget att erinra och föreslår att fullmäktige antar taxan att gälla från 
och med 2020-01-01. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L) och Christian Ottosson (C). 
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Malin Danielsson (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Malin Danielsson (L) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 18.1 till detta 
protokoll. 
  
Christian Ottosson (C) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 18.2 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
SRV Återvinning AB 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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Taxa för vatten och avlopp för år 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Taxa för vatten och avlopp 2020, enligt bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019, fastställs. 

 
Sammanfattning 
Styrelsen för Stockholm Vatten AB (nedan bolaget) beslöt den 29 augusti 2019 att 
hos kommunfullmäktige i Stockholm och Huddinge, hemställa om att godkänna 
förslag till taxa för vatten och avlopp 2020. Förslaget innebär en generell höjning av 
brukningsavgifterna med 5 procent och anläggningsavgiften med 28 procent för 
typhus A och med 28 procent för typhus B. Anläggningsavgiften föreslås höjas i 
enlighet med beslutad plan för att uppnå full kostnadstäckning vid ny anslutning. 
Kommunfullmäktige beslutade i februari 2018 att bolaget under fyra år räknat från år 
2018 får höja intäktsnivån för anläggningsavgifterna till full kostnadstäckningsgrad. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunen beslutar godkänna förslag till 
taxa för vatten och avlopp 2020. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Stockholm Vatten AB 
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Riktlinjer för informationssäkerhet  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förslag till Riktlinjer för informationssäkerhet, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande 
daterat den 23 oktober 2019, antas. 

 
Sammanfattning 
Syftet med informationssäkerhet är att säkerställa informationens spårbarhet, 
tillgänglighet, riktighet, åtkomstbegränsning och består av såväl organisatoriska som 
fysiska och logiska skyddsåtgärder. Informationssäkerheten omfattar Huddinge 
kommuns alla informationstillgångar. Riktlinjen är till för att konkretisera Program 
för trygghet och säkerhet avseende informationssäkerhetsområdet. 
  
I riktlinjen anges Huddinge kommuns grundprinciper för informationssäkerhet, vilka 
övergripande mål som eftersträvas och vilka värden som ska beaktas. 
  
Kommunens övergripande mål är att arbetet med informationssäkerhet ska skydda 
verksamheterna mot avbrott eller felaktigheter i informationsflödet, och minimera 
risken för att informationen används så att den skadar kommunen, dess invånare eller 
tredje man. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  34 (57) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 21   
    
Diarienummer KS-2019/2698.112    
 

 
 

Reglemente för Krisledningsnämnden - beslut om antagande 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Reglemente för krisledningsnämnden, enligt bilaga 1 till förvaltningens 
tjänsteutlåtande daterat den 23 oktober 2019 antas. 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 44§ ska kommunfullmäktige anta 
reglementen för nämnderna. Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder 
inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ställer krav på 
kommunen att ha en krisledningsnämnd som ska fullgöra uppgifter i extraordinära 
händelser och har befogenheter som andra nämnder inte har. 
  
Av kommunstyrelsens reglemente (HKF 9200) 14 § framgår, från och med beslutet i 
kommunfullmäktige den 17 december 2018 (§ 30), att kommunstyrelsens 
arbetsutskott är kommunens krisledningsnämnd. 
  
Huddinge kommun har dock inte, sedan 2009, haft något specifikt reglemente för 
krisledningsnämnden. Förvaltningen har därför tagit fram föreliggande förslag till 
reglemente (bilaga 1) och föreslår att detta antas av kommunfullmäktige. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Daniel Dronjak (M) och Martin Nigals (SD).  
  
Mats Arkhem (SD) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
Sverigedemokraternas förslag till beslut i ärendet, se bilaga 21.1 till detta protokoll. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Daniel Dronjaks (M) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjaks (M) yrkande. Således 
beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande, se bilaga 
21.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
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Justeringar i budget för 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Driftbudgeten för förskolenämnden justeras ner med 14,5 mnkr avseende lägre 
volymer till följd av lägre befolkningstillväxt i åldersgruppen 1-5 år jämfört med 
befolkningsprognos. 

2. Driftbudgeten för vård- och omsorgsnämnden justeras upp med 9,6 mnkr avseende 
högre volymer till följd av högre befolkningstillväxt i åldersgrupperna över 64 år 
jämfört med befolkningsprognos. 

3. Driftbudgeten för förskolenämndens utökas med 1,5 mnkr avseende tillkommande 
kostnader för lokaler. Utökningen finansieras med omfördelning från reserverade 
medel. 

4. Driftbudgeten för grundskolenämnden minskas med 10,6 mnkr avseende 
anpassning av tilldelad ram för lokalhyror. 

5. Driftbudgeten för kultur- och fritidsnämnden utökas med 3,0 mnkr avseende 
tillkommande lokaler. Utökningen finansieras med omfördelning från reserverade 
medel. 

6. 8 930 tkr omfördelas från socialnämnden till vård- och omsorgsnämnden avseende 
förvaltningscentrala stödresurser. 

7. 350 tkr omfördelas från vård- och omsorgsnämnden till socialnämnden avseende 
resurser för kvinnojouren. 

8. Driftbudgeten 2020 för reserverade medel minskas med 25 mnkr avseende 
lokalprojekt som genomförs senare under planeringsperioden. 

9. Förskolenämndens begäran om att omfördela 10,5 mnkr av eget kapital till enheter 
i egen regi godkänns. 

10. Förskolenämndens begäran om uttag av eget kapital om 4,5 mnkr för att 
kompensera enheter i annan regi godkänns. Kompensation görs som en 
engångsutbetalning som kostnadsförs på 2019 års resultat. 

11. Ekonomiplanen för 2020 - 2022 fastställs enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 november 2019. 

12. Investeringsbudget för 2020 godkänns (bilaga 3 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 november 2019). 

13. Berörda nämnder ska beakta beslutade budgetjusteringar i 
verksamhetsplaneringen för 2020. 
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14. Huddinge kommun ingår borgen så som för egen skuld för kommunens hel- eller 
delägda bolag, enligt bilagda låne- och borgensram (bilaga 5 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 november 2019), om maximalt 10 129,2 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader. Låne- och borgensram gäller från och 
med då beslut fattas av kommunfullmäktige. 

15. I syfte att finansiera kommunen och dess bolag, i enlighet med Huddinge 
kommuns finanspolicy, ska Huddinge kommuns totala upplåningsram uppgå till 9 
870 mnkr (bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 
november 2019). Upplåningsram gäller från och med då beslut fattas av 
kommunfullmäktige. 

  

Det noteras till protokollet att Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 
avstår från att delta i beslutet vad avser punkt 11 samt att Sverigedemokraterna 
avstår från att delta i beslutet i sin helhet. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fattade i juni beslut om Mål och budget 2020 för Huddinge 
kommun. I detta ärende föreslås justeringar i budgeten till följd av nya och 
uppdaterade ekonomiska förutsättningar. 
  
Med föreslagen uppdatering av ekonomiplanen för 2020-2022 blir det budgeterade 
resultatet för 2020 plus 126 mnkr och plus 246 mnkr inklusive exploateringsvinsten. 
Resultatet motsvarar 2 procent av skatt, generella statsbidrag och 
kommunalekonomisk utjämning. För 2021 och 2022 beräknas det budgeterade 
resultatet till 2,3 procent respektive 2,7 procent. Det är en nivå som når upp till målet 
om ett resultat på 2 procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk 
utjämning. 
  
För att kommunen långsiktigt ska uppfylla kraven på god ekonomisk hushållning 
krävs det att resultatnivån kan bibehållas på beslutad nivå, särskilt med hänsyn till 
ökade ambitioner i bostadsbyggandet. Det är viktigt att arbetet med kommunens och 
bolagens långsiktiga finansieringsbehov fortskrider och att nämndernas arbete för att 
prioritera och effektivisera verksamheterna är framgångsrikt. En nyckel för att 
komma ner i kostnadsnivå är att jämföra, analysera och förändra verksamheterna. I 
huvudsak har nämnderna redovisat planer för att klara budgethållning för 2020. Det 
kommer att vara av stor vikt att samtliga nämnder klarar sig inom tilldelad budgetram 
2020 och fortsätter att förbereda för en ekonomi med ett minskat utrymme för 
tillskott i budget även kommande år. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge-Vikmång (S), Niklas Bougt (V), 
Anders Abel (MP), Tomas Selin (C), Mats Arkhem (SD), Carina Sundström (MP), 
Malin Danielsson (L), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L), Dennis Åström 
Ullström (KD), Christian Ottosson (C), Gerhard Miksche (SD), Tomas Selin (C), 
Mats Österholm (M), Peter Höög (M) och Jennifer Lind (M). 
  
Daniel Dronjak (M), Tomas Selin (C), Malin Danielsson (L), Karl Henriksson (KD), 
Christian Ottosson (C), Mats Österholm (M) och Jennifer Lind (M) yrkar att 
fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Abel (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag till beslut i ärendet, se bilaga 22.1 till 
detta protokoll. Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag till beslut innebär fyra 
tillkommande beslutsatser, vilka är numrerade A-D. 
  
Niklas Bougt (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla punkt B, C och D i 
Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag till beslut i ärendet. 
 
Sara Heelge Vikmång (S), Niklas Bougt (V) och Anders Abel (MP) meddelar att 
ledamöterna från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet avstår från att 
delta i beslutet vad avser punkt 11 i kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Mats Arkhem (SD) meddelar att ledamöterna från Sverigedemokraterna avstår från 
att delta i beslutet i sin helhet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
 
Kommunstyrelsens förslag, punkt 1-5 
Ordförande inleder med att ställa punkt 1-5 i kommunstyrelsens förslag under 
proposition. För var och en av punkterna frågar ordförande fullmäktige om beslut kan 
fattas i enlighet med kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet vad 
avser samtliga punkter 1-5. 
  
Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag till beslut, punkt A-D 
 
Punkt A 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om avslag till punkt A mot bifall till 
densamma, och finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå punkt A. 
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Punkt B 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om avslag till punkt B mot bifall till 
densamma, och finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå punkt B. 
 
Votering begärs. 
 
Ordförande föreslår följande voteringspropositionsordning, vilken fullmäktige 
godkänner: 
JA för avslag till punkt B i Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag. 
NEJ för bifall till densamma. 
 
Vid verkställt upprop röstar följande ledamöter för Ja-propositionen: 
Diana Molinsky (M), Claes-Johan Bonde (M), Daniel Dronjak (M), Christina Eklund 
(M), Malin Danielsson (L), Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Erik 
Ottoson (M), Dennis Åström Ullström (KD), Eva Carlsson-Paulsén (M), Lars 
Björkman (HP), Bo Källström (L), Karin Adolfsson (C), Gunilla Helmerson (M), 
Leif Dyrvall (DP), Peter Höög (M), Jennifer Lind (M), Karl Henriksson (KD), Sofia 
Knutz (L), Caroline Örtholm (M), Henrik Juhlin (C), Kennet Bergh (M), Patrik 
Willingstam (DP), Mats Österholm (M), Lisbeth Krogh (HP), Cem Delen (L), Björn 
Karlsson (M), Nicolas Holst (M), Tomas Selin (C) och Erik Uddén (M). 
  
Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: 
Göran Hallberg (S), Marie Fors (S), Åke Wickberg (MP), Sara Heelge-Vikmång (S), 
Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S), Niklas Bougt (V), Michaela Lööf (S), Pran 
Malhotra (S), Shewen Nysmed (S), Carina Sundström (MP), Sonia Benavente (V), 
Aza Cheragwandi (S), Ann-Marie Högberg (S), Olov Hamilton (V), Anneli Sjöberg 
(S), Yossi Sigal (S), Anders Abel (MP), Kamile Ünver (S), Britt Björneke (V), Erling 
Karlsson (S), Fredrik Fjällström (S), Aysegül Balci (V) och Margareta Vikgren (S). 
  
Följande ledamöter avstår från att delta i omröstningen: 
Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD), Ann Clewett (SD), Sven Pernils (SD), John 
Clewett (SD), Arnold Boström (SD) och Gerhard Miksche (SD). 
  
Med 30 röster för Ja-propositionen och 24 röster för Nej-propositionen finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att avslå punkt B i Socialdemokraternas 
och Miljöpartiets förslag. 
  
Punkt C 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om avslag till punkt C mot bifall till 
densamma, och finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå punkt C. 
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Punkt D 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om avslag till punkt D mot bifall till 
densamma, och finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå punkt D. 
  
Kommunstyrelsens förslag, punkt 6-15 
Ordförande avslutar med att ställa punkt 6-15 i kommunstyrelsens förslag under 
proposition. För var och en av punkterna frågar ordförande fullmäktige om beslut kan 
fattas i enlighet med kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet vad 
avser samtliga punkter 6-15. 
 
Sammanfattning 
Sammanfattningsvis beslutar således fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag i sin helhet.   
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Abel (MP) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande, se bilaga 22.1 till detta protokoll. 
  
Niklas Bougt (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Niklas Bougt (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 22.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
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Medförsäkring av Huddinge kommuns bolag inom 
Stockholmsregionens Försäkring AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunstyrelsen ges mandat att se till, i den mån det är möjligt, att de 
kommunala bolagens behov av försäkringsskydd är tillgodosett. 

2. Kommunstyrelsens reglemente 6 § 3 p.b ska därför revideras och ha följande 
lydelse ”Styrelsen ska…se till att kommunens och de kommunala bolagens behov av 
försäkringsskydd är tillgodosett” 

3. De kommunala bolagens behov av sakförsäkringar ska företrädesvis, och när så är 
möjligt, tillgodoses genom medförsäkring i kommunens försäkringslösningar. 

 
Sammanfattning 
En huvudprincip är att försäkring tecknas för att skydda kommunens ekonomi mot 
oförutsedda och ansträngande skadekostnader. Huddinge kommun äger tillsammans 
med 21 av Stockholms läns 26 kommuner Stockholmsregionens Försäkring AB 
(SRF). Försäkringsverksamheten inom kommunen och mellan ägarna av SRF ska 
vara samordnad för att nå ett effektivt utnyttjande av kapital, betalningsförmåga och 
rationella betalningsströmmar. 
  
Frågan om att samordna försäkringar inom koncernen, primärt för kommunens 
helägda bolag, har pågått under längre tid. Huddinge Samhällsfastigheter AB 
(Huddinge Samhällsfastigheter) har beslutat att flytta tillämpliga försäkringar till SRF 
och då stå som medförsäkrade till Huddinge kommun. 
  
Medförsäkring i kommunens försäkringslösning kräver en kontinuerlig dialog mellan 
de ägda bolagen och kommunen samt att beslut om väsentliga förändringar i 
försäkringsskydd måste föregås av godkännande från kommunen. Enligt 
kommunstyrelsens reglemente 6 § 3 p.b, har kommunstyrelsen mandat att ”se till att 
kommunens behov av försäkringsskydd är tillgodosett”. I denna formulering ingår 
dock inte de kommunala bolagen. 
  
Av ovan nämnda anledningar behöver kommunfullmäktige besluta om att 
kommunstyrelsen får avgöra frågor kring försäkringar för kommunen och de 
kommunala bolagen samt att bolagen ska samordnas med och, i den mån det är 
möjligt, ingå som medförsäkrade i kommunens försäkringslösningar. För denna typ 
av frågor gäller att kommundirektören kan godkänna förändringar av operationell 
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karaktär och att kommunfullmäktige behöver godkänna förändringar av strategisk och 
principiell karaktär. 
  
Försäkringsfrågor har historiskt sett inte ansetts vara av sådan principiell betydelse att 
de bör beslutas av kommunfullmäktige. Av denna anledning bör kommunstyrelsen 
kunna vidaredelegera till kommundirektören att se till att kommunens och de 
kommunala bolagens behov av försäkringsskydd är tillgodosett, då detta inte anses 
vara av principiell och strategisk betydelse. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
Södertörns Energi AB 
Södertörns Fjärrvärme AB 
Söderenergi AB 
SRV Återvinning AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
HKF 9210 
HKF 9200 
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Rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering av ett mer samlat system för kunskapsstyrning i 
socialtjänstens verksamheter  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Huddinge kommun antar SKL:s rekommendation om gemensam finansiering av ett 
mer samlat system för kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamheter. 

2. Kostnaden om 0,2 mnkr per år finansieras inom socialnämndens respektive vård- 
och omsorgsnämndens driftbudgetar. 

 
Sammanfattning 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har rekommenderat att kommunerna 
tillsammans är med och finansierar utvecklingen och driften av ett samlat system för 
kunskapsstyrningen i socialtjänstens verksamheter. Rekommendationen remitterades 
till samtliga kommuner. Huddinge kommun avslog rekommendationen med 
hänvisning till att alternativ till föreslagen finansieringsmodell borde övervägas 
(2019-06-19 KS §18). SKL har i september 2019 meddelat att arbetet utifrån 
rekommendationen träder ikraft från och med 2020 eftersom 90 procent av 
kommunerna ställer sig bakom det arbete som rekommendationen omfattar. 
Kommuner som avslagit rekommendationen kan ändra sitt beslut och anta 
rekommendationen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddinge kommun antar SKL:s 
rekommendation. Finansieringsmodellen som SKL beskriver i sitt förslag innebär en 
kostnad för kommunen om cirka 210 tkr per år. Finansieringen kommer att pågå 
under åren 2020-2023. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kostnaden 
finansieras inom socialnämndens respektive vård- och omsorgsnämndens 
driftbudgetar. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på att SKL arbetar med att tydliggöra vad 
som ingår i SKL:s medlemsavgift. I ett läge där de ekonomiska förutsättningarna 
framöver ställer mycket stora krav på omställning för kommunsektorn bör det ingå att 
SKL ser över hur medlemsavgifterna, som kommunerna redan betalar, används mest 
effektivt så att viktiga prioriterade områden kan finansieras utan tilläggsavgifter. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), som yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Karl Henrikssons 
(KD) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är 
fallet. 
 
Beslutet delges 
Sveriges Kommuner och Landsting 
Socialnämnden 
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Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Seinab Hilowle (V) från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. 

att befria Ashti Jangi (DP) från uppdraget som ledamot i socialnämnden från och med 
den 1 januari 2020. 

att befria Philip Andersson (HP) från uppdraget som ersättare i grundskolenämnden. 

 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  46 (57) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 26   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    
 

 
 

Fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

Ny ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden till och med 
den 31 december 2022 

Sanja Johansson (S), efter Max Otterman 

  

Ny ledamot och ny ersättare i socialnämnden för perioden från och med den 1 
januari 2020 till och med den 31 december 2022 

Cecilia Nordin (DP), ny ledamot efter Ashti Jangi 

Coskun Binay (DP), ny ersättare efter Cecilia Nordin 

  

Nya ersättare i grundskolenämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 

Robert Andersson (HP), efter Philip Andersson 

Pia Hellstrand (C), efter Martin Lindström 

 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i form av ett Val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med Val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet. 
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Redovisning av kommunens kostnader för utlandsresor - svar 
på motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 
augusti 2019, anses motionen Redovisning av kommunens kostnader för utlandsresor 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att alla utlandsresor som företas av 
kommunen, tjänstemän och politiker, har ett uttalat mål med skriftlig redovisning av 
hur resan gynnar verksamheten och kommuninvånarna. Vidare föreslås att en 
fullständig redovisning av ovanstående uppgifter och kostnader görs tillgängliga för 
invånarna genom att läggas ut på kommunens hemsida. 
  
Mot bakgrund av att kommunen har beslutade delegationsordningar, riktlinjer och 
rutiner för tjänsteresor föreslås att motionen anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Christian Ottosson (C), Ann Clewett (SD), 
Gerhard Miksche (SD), Ingalill Söderberg (DP), Jelena Drenjanin (M) och Jennifer 
Lind (M). 
  
Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till Martin Nigals (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet, till förmån för eget förslag. 
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Ta fram en koldioxidbudget - svar på motion väckt av Anders 
Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 23 
oktober 2019, ska motionen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt av Anders Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga 
MP) föreslås att kommunen tar fram en koldioxidbudget. Bakgrunden till motionen är 
det bindande klimatavtal som världens länder enades om i Paris 2015 och vars syfte 
är att hålla den globala temperaturökningen väl under 2 grader men att verka för att 
den ska stanna vid 1,5 grader. Motionen har gått på remiss till klimat- och 
stadsmiljönämnden. 
  
Ett framgångsrikt miljöarbete i kommunen behöver inte vara synonymt med att ta 
fram en koldioxidbudget. I sitt remissvar pekar klimat- och stadsbyggnadsnämnden ut 
alternativa vägar såsom att utifrån befintliga fakta sätta upp mätbara mål i ett 
reviderat miljöprogram. Det bör också framhållas att det i Mål och budget och 
miljöprogrammet redan idag finns långsiktiga mål rörande växthusgaser och 
koldioxidavtryck per invånare/år och som årligen mäts. 
  
Det finns även i kommunens riktlinjer från översiktsplanen ett antal insatser listade 
med bäring på klimatpåverkan. Allt med målet att människans påverkan på 
klimatsystemet ska kunna hanteras. 
  
I Huddinges Mål och budget för 2020 är det särskilt prioriterat att skapa en tydlig och 
enkel styrning då det med en sådan blir lättare att effektivisera och utveckla 
verksamheten, inte minst göra den mer hållbar. Därför har kommunstyrelsen fått i 
uppdrag att ta fram förslag till ny styrmodell och målstruktur så att en sådan kan gälla 
redan i Mål och budget för 2021. Att i det läget införa nya styrsignaler genom att anta 
en koldioxidbudget är inte tillrådligt anser kommunstyrelsens förvaltning. 
Kommunen har dessutom redan ett flertal föreslagna åtgärder i ovan nämnda 
styrdokument med samma syfte som en koldioxidbudget har. Mot den bakgrunden 
anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP), Olov Hamilton (V), Christian Ottosson (C), 
Mats Österholm (M) och Martin Nigals (SD). 
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Anders Abel (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Christian Ottosson (C) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Christian Ottosson (C) 
och Martin Nigals (SD) yrkande mot bifall till Anders Abels (MP) yrkande, och 
finner härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Christian Ottosson (C) och 
Martin Nigals (SD) yrkande. Således beslutar fullmäktige i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Abel (MP) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 28.1 till detta protokoll.  
 
Protokollsanteckningar 
Olov Hamilton (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 28.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Remissinstansen 
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Inrätta en tjänst  som vård- och omsorgsombudsman (VO) - 
svar på motion väckt av Barbro Lind (MP) och Anders 
Lönroth (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
Barbro Lind (MP) och Anders Lönroth (MP) har den 17 december 2018 inkommit 
med en motion till kommunfullmäktige om att inrätta en tjänst som vård- och 
omsorgsombudsman. 
  
I motionen föreslås att kommunen bör inrätta en tjänst som ombudsman för kunder 
och brukare inom områdena för funktionshinder och äldreomsorg. Detta med 
hänvisning till att seniorer och personer med funktionsvariationer kan ha svårt att 
hävda sina rättigheter gentemot kommunen och andra myndigheter. 
  
Ombudsmannens överordnade uppgift ska vara att företräda kommunens äldre och 
personer med funktionsvariationer och/eller deras ställföreträdare gentemot kommun 
och/eller andra myndigheter. 
  
Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden, Huddinges 
funktionshinderråd samt Huddinges pensionärsråd. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig tveksam till att en vård- och 
omsorgsombudsman ska företräda en enskild person i domstol gentemot kommunen 
och andra myndigheter då detta ligger utanför den kommunala kompetensen och 
dessutom inte anses förenligt med kommunallagens 2 kap. 2 §. En ombudsman inom 
kommunen bör därför inte handlägga enskilda ärenden eller företräda enskilda i sina 
kontakter med andra myndigheter eller domstolar. Detta skulle då begränsa 
ombudsmannens roll till att tillhandahålla råd, information och stöd till äldre och 
personer med funktionsvariationer. 
  
Förvaltningen anser att det idag inom kommunens verksamheter erbjuds sådan 
rådgivning, stöd och information till äldre och personer med funktionsvariationer, likt 
vad som efterfrågas i motionen även om det inte sker i form av en särskild 
ombudsmannatjänst. 
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Förvaltningen vill även hänvisa till den tidigare utredning som gjorts om att utveckla 
information, stöd och råd till äldre som visade att det finns flera fördelar med att 
överlåta på övriga verksamheter inom kommunen att tillhandahålla rådgivning och 
stöd. Med hänvisning till detta samt mot bakgrund av de utmaningar Huddinge 
kommun såväl som kommunsektorn i stort står inför, med ett ansträngt ekonomiskt 
läge de kommande åren, anser förvaltningen att det är bättre att behålla och vid behov 
utveckla nuvarande verksamheter istället för att inrätta en ny tjänst som vård- och 
omsorgsombudsman, som skulle ha ett mycket avgränsat uppdrag. Detta sett såväl till 
tillgänglighet som till kostnadseffektivitet. 
  
Med hänvisning till vad som framförts ovan föreslås motionen avslås. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om behandling av motionen kan bordläggas, och finner 
härvid att så är fallet. 
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Inför metoden Läsa för integration i Huddinge - svar på 
motion väckt av Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Olov 
Hamilton (V), Konrad Hylten (V) och Sonia Benavente (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Olov Hamilton (V), Konrad Hylten (V) och 
Sonia Benavente (V) har den 17 december 2018 inkommit med en motion till 
kommunfullmäktige om att införa metoden ”Läsa för integration”. 
  
Motionärerna framhåller att Huddinge har en integrationsutmaning framför sig där 
kommunen måste arbeta på många olika sätt för att främja integration. Ett sätt att göra 
detta är metoden ”Läsa för integration” (LFI) som är framtagen som en läsfrämjande 
insats som inkluderar flerspråkiga barn. 
  
Med hänvisning till detta yrkar motionärerna: 
-Att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att starta en försöksverksamhet enligt 
LFI-metoden för barn mellan 3 och 11 års ålder samt 
-Att barns deltagande i försöksverksamheten ska vara avgiftsfri 
  
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och trygghets- och 
delaktighetsberedningen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning delar motionärernas bild att kommunen, likt många 
andra kommuner, står inför integrationsutmaningar där insatser behöver göras för att 
främja ökad integration. 
  
Redan idag görs ett flertal insatser riktade till barn och unga som har 
integrationsfrämjande syften. Flera har dessutom inriktningen mot att främja och 
utveckla barns läsande och skrivande och liknar i stora delar LFI-metoden. 
  
Med hänvisning till att flera insatser redan idag görs för att främja barns och ungas 
motivation att läsa och skriva anser förvaltningen att motionen ska anses besvarad. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
På grund av tidsbrist föreslår ordförande att ärendet bordläggs, för behandling vid 
nästkommande sammanträde med fullmäktige. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om behandling av motionen kan bordläggas, och finner 
härvid att så är fallet. 
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Inrätta en tjänst som stadsarkitekt - svar på motion väckt av 
Marica Lindblad (MP) och Birgitta Ljung (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
En motion har väckts av Marica Lindblad (MP) och Birgitta Ljung (MP) om att 
Huddinge kommun bör inrätta en tjänst som stadsarkitekt. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att kommunen har en central roll avseende de 
långsiktigt hållbara arkitektoniska värdena. De främsta framgångsfaktorerna bedöms 
vara det politiska ledarskapet, en tydlig vision och målbild för vilka värden 
arkitekturen ska bidra med, liksom en utvecklad samverkan och dialog internt och 
externt med alla aktörer i samhällsbyggnadsprocessen. Förvaltningen ser att ett flertal 
handläggare inom kommunen tillsammans kan axla rollen som ambassadörer för god 
arkitektur och vara den interna motorn i arbetet med att lyfta gestaltningsfrågorna. 
  
Det är också möjligt att ta in externa konsulter som rådgivare i större projekt som kan 
bidra till att stärka kommunens argument och bidra med att ta fram förslag inom 
ramen för projekten. 
  
Att ta fram en arkitekturstrategi och tillhörande handbok är ett sätt att öka och 
tydliggöra Huddinges ambitioner i arkitektur och gestaltningsfrågor, att sprida 
kunskapen och låta hela samhällsbyggnadsprocessen genomsyras av arkitekturens 
betydelse med alla inblandade parter. Att låta fler vara bärare av arkitekturens 
betydelse och inte enbart förlagd på en tjänst ökar våra möjligheter att säkerställa att 
kommunens växande sker hållbart och med kvalitet. 
  
Förvaltningen anser inte att det finns behov av en särskild stadsarkitekt och föreslår 
därför att motionen avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
På grund av tidsbrist föreslår ordförande att ärendet bordläggs, för behandling vid 
nästkommande sammanträde med fullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 31   
    
Diarienummer KS-2018/782.119    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om behandling av motionen kan bordläggas, och finner 
härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 32   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Den inlämnade motionen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 
  

• Utred sjuknärvaro inom förskolan – motion väckt av Niklas Bougt (V), Britt 
Björneke (V), Sonia Benavente (V), Olov Hamilton (V) och Aysegül Balci 
(V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 9 december 2019 § 33   
    
Diarienummer KS-2019/69.915    
 

 
 

Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningarna. 

 
Sammanfattning 
Följande delges kommunfullmäktige: 

 
• Skrivelse angående nedläggning av Trångsunds bibliotek 

 
• Skrivelse från Hela Sveriges Järnväg 
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